
Rada Gminy w Czerminie 
Radni-Sesja 

Protokół nr 43 

z XLIII Sesji Rady Gminy w Czerminie, która odbyła się w dniu 4 listopada 2022 r. 

Obrady rozpoczęto o godz. 13:00, a zakończono o godz. 16:30 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków. 

Obecni: 

1.Małgorzata Banik 

2. Mirosław Bugaj 

3. Ryszard Bukała 

4. Wiesław Czaja 

5. Sylwester Kiełbasa 

6. Władysław Kukliński 

7. Wioleta Mucha 

8. Paweł Pisarczyk 

9. Jan Polak 

10. Władysław Soboń 

11. Robert Strycharz 

12. Dariusz Wójtowicz 

13. Tomasz Zając 

14. Jan Ździebło 

15. Mariusz Żelazko. 

Ponadto w Sesji uczestniczyli: 

1. Wójt Gminy – Sławomir Sidur 

2. Sekretarz Gminy – Bogusław Peret 

3. Skarbnik Gminy – Sławomir Orłowski 

4. Radny Powiatu Mieleckiego – Antoni Skawiński 

5. Pracownicy UG: Małgorzata Czaja, Józefa Rybak, Dorota Sowa 

6. Sołtysi – wg załączonej listy obecności. 

1. Otwarcie XLIII Sesji Rady Gminy w Czerminie.  
 

Radny Bugaj – przewodniczący Rady Gminy dokonała otwarcia obrad, powitał wszystkich 

uczestników posiedzenia oraz stwierdziła kworum do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

2. Zatwierdzenie porządku obrad. 

 

Pan Przewodniczący przedstawił zaplanowany porządek obrad, informując jednocześnie, że 

nastąpiła zmiana w stosunku do pierwotnej wersji, w związku z dodaniem punktu dotyczącego 

zmiany WPF, zaciągnięcia zobowiązania finansowego, udzielenia dotacji celowej, Strategii 

Rozwoju Gminy Gminy Czermin na rok 2022 i sprzedaży w drodze bezprzetargowej. 

 



Głosowano w sprawie: 
Zatwierdzenie porządku obrad.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Małgorzata Banik, Mirosław Bugaj, Ryszard Bukała, Sylwester Kiełbasa, Władysław 

Kukliński, Wioleta Mucha, Jan Polak, Władysław Soboń, Robert Strycharz, Dariusz 

Wójtowicz, Tomasz Zając, Jan Ździebło, Mariusz Żelazko 

NIEOBECNI (2) 

Wiesław Czaja, Paweł Pisarczyk 

 

 

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 
 

Protokół przyjęto bez uwag. 

 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Małgorzata Banik, Mirosław Bugaj, Ryszard Bukała, Sylwester Kiełbasa, Władysław 

Kukliński, Wioleta Mucha, Jan Polak, Władysław Soboń, Robert Strycharz, Dariusz 

Wójtowicz, Tomasz Zając, Jan Ździebło, Mariusz Żelazko 

NIEOBECNI (2) 

Wiesław Czaja, Paweł Pisarczyk 

 

4. Informacja Wójta z działalności między sesjami i wydanymi zarządzeniami. 

Pan Wójt – od ostatniej sesji miały miejsce następujące zdarzenia: 

 

Wydane Zarządzenia Wójta Gminy: 

1. Zarządzenie nr 65/2022 z dnia 29 września 2022r. w sprawie zmian w budżecie gminy 

na 2022 rok. 

2. Zarządzenie nr 66/2022 z dnia 7 października 2022r. w sprawie ogłoszenia wykazu 

nieruchomości przeznaczonych do sprzedaży w drodze bezprzetargowej. 

3. Zarządzenie nr 67/2022 z dnia 12 października 2022r. w sprawie przeprowadzenia 

ewakuacji osób z obszaru zagrożonego eksplozją niewybuchu. 

4. Zarządzenie nr 68/2022 z dnia 13 października 2022r. w sprawie skorzystania z prawa 

pierwokupu użytkowania wieczystego nieruchomości położonych w Czerminie. 

5. Zarządzenie nr 69/2022 z dnia 17 października 2022r. w sprawie zmian w budżecie 

gminy na 2022 rok. 



6. Zarządzenie nr 70/2022 z dnia 17 października 2022r. w sprawie przeprowadzenia 

konsultacji społecznych. 

7. Zarządzenie nr 71/2022 z dnia 28 października 2022r. w sprawie zmiany zarządzenia nr 

17/2022 – ustalenie podstawowej kwoty na ucznia uczęszczającego do przedszkola. 

Podpisane umowy w sprawie: 

- udzielenia dotacji celowej dla GOK w Czerminie z przeznaczeniem na modernizację 

amfiteatru oraz instalacji elektrycznej przy GOK, 

- budowa i modernizacja dróg dojazdowych do gruntów rolnych w miejscowościach 

Szafranów i Czermin, 

- opracowanie opinii hydrologicznej, 

- modernizacja pracowni komputerowej S.P. w Trzcianie, 

- wykonanie dokumentacji technicznej –„Przebudowa drogi gminnej Szafranów-Czermin-

Zawada”, 

- wykonanie dokumentacji technicznej –„Przebudowa drogi gminnej dojazdowej Szafranów 

Breń”, 

- remont dróg gruzem na terenie gminy Czermin, 

- remont dróg kruszywem na terenie gminy Czermin, 

- remont przepustu w drodze gminnej Łysaków-Szafranów-Ziempniów, 

- przeglądy kominiarskie w budynkach Domu Strażaka w Trzcianie, Otałęży, Czerminie, 

- pożyczka dla OSP Ziempniów, 

- modernizacja i przebudowa Sali konferencyjnej wraz z zapleczem UG Czermin, 

- modernizacja pomieszczeń księgowości UG Czermin, 

- pożyczka dla KGW „Osada” w Otałęży, 

- remont przepustu w Ziempniowie i Czerminie, 

- pełnienie funkcji inspektora nadzoru dla zadania ”Budowa i modernizacja dróg 

dojazdowych do gruntów rolnych Szafranów i Czermin”, 

- rozbudowa wodociągu w Czerminie. 

Pan Wójt odniósł się do umów dotyczących pożyczek dla organizacji, które otrzymały 

dofinansowanie z PROWENT. Poinformował, że najpierw trzeba zapłacić za wykonanie 

zadania (amfiteatr w Czerminie, boisko w Otałęży plac zabaw w Ziempniowie), a potem 

ubiegać się o zwrot kosztów. Wiadomo, że stowarzyszenia nie mają do dyspozycji takich 

środków i stąd te pożyczki. 

Radna Banik zapytała, na jaki czas zostały udzielone pożyczki? 

Pan Wójt – umowy zawarte są do końca roku. Mam nadzieję, że zwrot otrzymają do końca 

roku, jeśli nie, to będziemy pisać aneksy do umów. 

Na zebraniu w Trzcianie podnoszony był temat placu zabaw, który nie jest bezpieczny dla 

dzieci. Urządzenia są dobre, remontowane, ale nie posiadają atestów. Udało się wstępnie 

„zaklepać” kwotę ok. 70 tys. zł z LGD. 

Radny Zając – czy jest szansa na to, że sesja odbywa się w Domu Strażaka po raz ostatni? 

Pan Wójt – myślę, że nie. Prac wyburzeniowo-porządkowych w budynku UG było bardzo i 

myślę, że trzeba będzie zwołać jeszcze jedną sesję w listopadzie ze względu na dystrybucję 

węgla, bo środki na ten cel muszą być zapisane w budżecie. Myślę, że w grudniu, a 

najpewniej w styczniu sesje odbywać się będą w nowej sali obrad. 

Radny Zając – to pytanie było tylko z czystej ciekawości. 

 

5. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przeznaczenie w drodze 

przetargowej do sprzedaży nieruchomości mienia komunalnego. 
 

Pani Sowa odczytała projekt uchwały. 



Radny Soboń przedstawił opinię wypracowaną na wspólnym posiedzeniu Komisji, która jest 

pozytywna. Poinformował także, że rady sołeckie poszczególnych miejscowości także 

wyraziły opinię pozytywną, co do sprzedaży przedmiotowych działek. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przeznaczenie w drodze przetargowej do 

sprzedaży nieruchomości mienia komunalnego..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Małgorzata Banik, Mirosław Bugaj, Ryszard Bukała, Sylwester Kiełbasa, Władysław 

Kukliński, Wioleta Mucha, Jan Polak, Władysław Soboń, Dariusz Wójtowicz, Tomasz Zając, 

Jan Ździebło, Mariusz Żelazko 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Robert Strycharz 

NIEOBECNI (2) 

Wiesław Czaja, Paweł Pisarczyk 

 

Uchwała Nr XLII/299/2022 – jak załącznik do protokołu. 

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przeznaczenie w drodze 

bezprzetargowej do sprzedaży nieruchomości mienia komunalnego. 
 

Projekt uchwały odczytała pani Sowa. 

Radny Soboń – opinia Komisji wspólnej – pozytywna. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przeznaczenie w drodze bezprzetargowej do 

sprzedaży nieruchomości mienia komunalnego..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Małgorzata Banik, Mirosław Bugaj, Ryszard Bukała, Sylwester Kiełbasa, Władysław 

Kukliński, Wioleta Mucha, Jan Polak, Władysław Soboń, Robert Strycharz, Dariusz 

Wójtowicz, Tomasz Zając, Jan Ździebło, Mariusz Żelazko 

NIEOBECNI (2) 

Wiesław Czaja, Paweł Pisarczyk 

Uchwała Nr XLIII/300/2022 – jak załącznik do protokołu. 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania finansowego wykraczającego 

poza rok budżetowy 2022. 

 

Treść projektu uchwały odczytał pan Skarbnik. 



Radna Banik przedstawiła opinię Komisji Budżetu i Finansów, która jest pozytywna. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania finansowego wykraczającego poza 

rok budżetowy 2022.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Małgorzata Banik, Mirosław Bugaj, Ryszard Bukała, Sylwester Kiełbasa, Władysław 

Kukliński, Wioleta Mucha, Jan Polak, Władysław Soboń, Robert Strycharz, Dariusz 

Wójtowicz, Tomasz Zając, Jan Ździebło, Mariusz Żelazko 

NIEOBECNI (2) 

Wiesław Czaja, Paweł Pisarczyk 

Uchwała Nr XLIII/301/2022 – jak załącznik do protokołu. 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej dla OSP w Brniu 

Osuchowskim. 

 

Pan Wójt odczytał projekt uchwały i poinformował, że OSP Breń złożyła wniosek do fundacji 

przy Orlenie na zakup samochodu pożarniczego. Obecny ma 25 lat. Dzięki dobrej współpracy 

z posłem Kapinosem udało się pozyskać 15 tys. zł. Zebranie wiejskie wydzieliło na ten cel 

13 500,00 zł, co daje 28 tys. zł. Trudno za taką kwotę kupić coś uczciwego, dlatego poprosił o 

dołożenie na ten cel 30 tys. zł. 

Radny Polak – jaki to będzie samochód? 

Pan Wójt – trudno mi odpowiedzieć. To będzie decyzja OSP Breń Osuchowski. Moim 

zdaniem marka nie gra roli. Oby to był w miarę nie stary samochód przystosowany do potrzeb 

straży pożarnej. Wydaje mi się, żeby kupić samochód „cywilny” przełożyć do niego belkę ze 

światłami, radiostację i okleić napisami pojazdu uprzywilejowanego, zrobić badania 

techniczne. 

Radny Polak – kupujemy i nie wiadomo co? 

Pan Wójt – decyzję podejmie Zarząd OSP Breń. 

Radny Bugaj – w Brniu prężnie działa KGW i będzie też im służył. Różne jednostki starały 

się o samochody i nikomu Rada nie odmówiła. 

Radny Polak – my mamy starego VOLKSWAGEN-a, którego remontujemy i cały czas nam 

służy. Za takie pieniądze nic dobrego się nie kupi. 

Pan Wójt – drugi raz nie będę się powtarzał. Zadecyduje Zarząd OSP Breń w ramach 

posiadanych środków.  

Radna Banik przedstawiła opinię Komisji Budżetu i Finansów, która jest pozytywna. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej dla OSP w Brniu Osuchowskim.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 



Małgorzata Banik, Mirosław Bugaj, Ryszard Bukała, Sylwester Kiełbasa, Władysław 

Kukliński, Wioleta Mucha, Jan Polak, Władysław Soboń, Robert Strycharz, Dariusz 

Wójtowicz, Tomasz Zając, Jan Ździebło, Mariusz Żelazko 

NIEOBECNI (2) 

Wiesław Czaja, Paweł Pisarczyk 

 

Uchwała Nr XLIII/302/2022 – jak załącznik do protokołu. 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na rok 2022. 

 

Pan Skarbnik odczytał projekt uchwały. Poinformował, że na stronie internetowej RIO 

pojawiła się informacja o zmianie kwalifikacji budżetowej odnośnie dodatku węglowego, 

który został zakwalifikowany do działu pomoc społeczna. 

Radna Banik – opinia Komisji budżetowej – pozytywna. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na rok 2022.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Małgorzata Banik, Mirosław Bugaj, Ryszard Bukała, Sylwester Kiełbasa, Władysław 

Kukliński, Wioleta Mucha, Jan Polak, Władysław Soboń, Robert Strycharz, Dariusz 

Wójtowicz, Tomasz Zając, Jan Ździebło, Mariusz Żelazko 

NIEOBECNI (2) 

Wiesław Czaja, Paweł Pisarczyk 

 

Uchwała Nr XLIII/303/2022 – jak załącznik do protokołu. 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Czermin na rok 2022. 

 

Pan Skarbnik odczytał projekt uchwały. 

Radna Banik – opinia Komisji budżetowej – pozytywna. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Czermin na 

rok 2022.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Małgorzata Banik, Mirosław Bugaj, Ryszard Bukała, Sylwester Kiełbasa, Władysław 

Kukliński, Wioleta Mucha, Jan Polak, Władysław Soboń, Robert Strycharz, Dariusz 

Wójtowicz, Tomasz Zając, Jan Ździebło, Mariusz Żelazko 



NIEOBECNI (2) 

Wiesław Czaja, Paweł Pisarczyk 

Uchwała Nr XLIII/304/2022 – jak załącznik do protokołu. 

 

11. Podjęcie uchwał w sprawie podatków i opłat lokalnych na rok 2023. 
 

a) podjęcie uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa 

obliczenia podatku rolnego na obszarze gminy Czermin w 2023r. 

 

Pani Czaja odczytała projekt uchwały. 

Radny Soboń – opinia komisji wspólnej – pozytywna. 

 

Głosowano w sprawie: 
podjęcie uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa 

obliczenia podatku rolnego na obszarze gminy Czermin w 2023r..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Małgorzata Banik, Mirosław Bugaj, Ryszard Bukała, Sylwester Kiełbasa, Władysław 

Kukliński, Wioleta Mucha, Władysław Soboń, Robert Strycharz, Dariusz Wójtowicz, Tomasz 

Zając, Jan Ździebło, Mariusz Żelazko 

PRZECIW (1) 

Jan Polak 

NIEOBECNI (2) 

Wiesław Czaja, Paweł Pisarczyk 

Uchwała Nr XLIII/305/2022 – jak załącznik do protokołu. 

 

b) podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 
 

Pani Czaja odczytała projekt uchwały. 

Radny Soboń – opinia komisji wspólnej – pozytywna. 

 

Głosowano w sprawie: 
podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Małgorzata Banik, Mirosław Bugaj, Ryszard Bukała, Sylwester Kiełbasa, Władysław 

Kukliński, Wioleta Mucha, Jan Polak, Władysław Soboń, Robert Strycharz, Dariusz 

Wójtowicz, Tomasz Zając, Jan Ździebło, Mariusz Żelazko 

NIEOBECNI (2) 

Wiesław Czaja, Paweł Pisarczyk 

 

Uchwała Nr XLIII/306/2022 – jak załącznik do protokołu. 



 

 

c) podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych 
 

Projekt uchwały odczytała pani Rybak. 

Radny Soboń przedstawił opinię Komisji wspólnej, która jest pozytywna. 

 

Głosowano w sprawie: 
podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Małgorzata Banik, Mirosław Bugaj, Ryszard Bukała, Sylwester Kiełbasa, Władysław 

Kukliński, Wioleta Mucha, Jan Polak, Władysław Soboń, Robert Strycharz, Dariusz 

Wójtowicz, Tomasz Zając, Jan Ździebło, Mariusz Żelazko 

NIEOBECNI (2) 

Wiesław Czaja, Paweł Pisarczyk 

 

Uchwała Nr XLIII/307/2022 – jak załącznik do protokołu 

 

d) podjęcie uchwały w sprawie opłaty targowej na terenie gminy Czermin. 

 

Pani Rybak odczytała projekt uchwały. 

Radny Soboń – opinia Komisji wspólnej, pozytywna. 

 

Głosowano w sprawie: 
podjęcie uchwały w sprawie opłaty targowej na terenie gminy Czermin.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Małgorzata Banik, Mirosław Bugaj, Ryszard Bukała, Sylwester Kiełbasa, Władysław 

Kukliński, Wioleta Mucha, Jan Polak, Władysław Soboń, Robert Strycharz, Dariusz 

Wójtowicz, Tomasz Zając, Jan Ździebło, Mariusz Żelazko 

NIEOBECNI (2) 

Wiesław Czaja, Paweł Pisarczyk 

 

Uchwała Nr XLIII/308/2022 – jak załącznik do protokołu. 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Czermin na lata 

2022-2030. 

 



Pan Sekretarz odczytał projekt uchwały, informując, że była ona przedmiotem konsultacji 

społecznych, była opiniowana przez sąsiednie samorządy, które wyraziły opinię pozytywną.  

Pozytywną opinię otrzymaliśmy także z Zarządu Województwa Podkarpackiego. 

Uwzględnione zostały uwagi wniesione przez Wody Polskie. 

Radny Soboń – Komisja wspólna wyraziła opinię pozytywną. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Czermin na lata 2022-2030..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Małgorzata Banik, Mirosław Bugaj, Ryszard Bukała, Sylwester Kiełbasa, Władysław 

Kukliński, Wioleta Mucha, Jan Polak, Władysław Soboń, Robert Strycharz, Dariusz 

Wójtowicz, Tomasz Zając, Jan Ździebło, Mariusz Żelazko 

NIEOBECNI (2) 

Wiesław Czaja, Paweł Pisarczyk 

 

Uchwała Nr XLIII/309/2022 – jak załącznik do protokołu. 

 

13. Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Radny Ździebło – w sprawie dystrybucji węgla na terenie gminy. 

Pan Wójt – odbył się konwent wójtów poświęcony temu zagadnieniu, w którym uczestniczył: 

pan Sekretarz, pan Skarbnik i Kierownik GZGK. Gmina podjęła się dystrybucji węgla, nie 

bezpośrednio przez gminę a przez firmę zewnętrzną, 

Odniósł się do cen energii, twierdząc, że mimo podjętej przez rząd ustawy o obniżeniu cen 

energii dla samorządów dalej ta cena jest 3-krotnie większa w stosunku do roku 2021. Ceny 

miały oscylować dla budynków publicznych 2100mwh, oświetlenie uliczne1700mwh. Cena 

dla podmiotów wrażliwych, do których zalicza się samorządy została zamrożona i wynosi 

785zł netto. Wprowadzono ustawowo ograniczenie zużycia energii na poziomie 10% ze 

względu na koszty. Podjęliśmy decyzję o ograniczeniu świecenia ulicznego. Wyłączane jest u 

nas o 20-tej i włączane w czasie powrotu z drugiej zmiany 23.15.23.50, rano od 05:15 do 

06:15. Uznał, ze jeżeli radni mają inne propozycje to godziny świecenia mogą być 

korygowane.   

Zwrócił się z prośbą o wzięcie udział w uroczystościach 11-go Listopada. 

Pan Sekretarz, który reprezentował Wójta na konwencie poinformował, że wszystkie 

samorządy przystąpiły do sprzedaży paliwa po preferencyjnych cenach. Wnioski można 

składać do GZGK. Są jeszcze pewne kwestie do wyjaśnienia i w związku z tym odbędzie się 

jeszcze spotkanie z przedstawicielami rządu. Wolą Gminy byłoby, aby sprzedaż prowadziła 

firma będąca blisko mieszkańców ze względu na koszt transportu, bo cena węgla nie może 

przekraczać 2 000,00 zł.. Wiele rzeczy jest do ustalenia. Węgiel, który będzie przywożony 

pochodzi z importu, posiada certyfikaty. Zapisy będą ogłaszane na stronie internetowej 

GOPS, UG i Facebook. 

Radny Polak wrócił do tematu oświetlenia ulicznego. Przypomniał, że na posiedzeniu Komisji 

była rozmowa o przesunięciu świecenia o 10 min dla ludzi przyjeżdżających z drugiej 

zmiany. 



Pan Sekretarz – wnioski o węgiel trzeba składać bardzo szybko, bo musimy podać ilość 

potrzebnego opału. 

Radny Bugaj – jeśli ktoś zakupił węgiel w PGG to już nie może składać? 

Pan Wójt – tak. 

Radny Bugaj zapytał o transport węgla. 

Pan Sekretarz – to będzie rozstrzygnięte na podstawie umowy firmy z gminą. 

Radny Soboń – przysługuje 1,5 t na 2022r. i 1,5 t na do kwietnia 2023r. Jeśli nie kupi się w 

tym roku, czy można kupić 3 t w następnym roku? 

Pan Sekretarz – nie ma jasnego wyjaśnienia ustawodawcy, ale obawiam się, że nie. 

Pan Wójt – ustawa mówi wyraźnie o 1,5 t w tym roku, do kwietnia 2023 r. następne 1,5t. 

Ciężko powiedzieć, czy można skumulować 3 tony i kupić w przyszłym roku. W sprawie 

oświetlenia - przekażemy informacje, aby wydłużyć świecenie do 24:00. 

Radny Zając poparł wniosek radnego Polaka, bo godziny przyjazdu autobusu w 

poszczególnych miejscowościach są różne i świecenie nie jest adekwatne.. Poinformował, że 

12 listopada o godz. 17:00 odbędzie się turniej tenisa stołowego organizowany przez 

Komendanta Gminnego OSP, GOK, pod patronatem Wójta. Zaprosił do udziału w turnieju. 

Przewidziane są atrakcyjne nagrody. 

Radny Żelazko – w sprawie zakrzaczonej działki koło p. Topora. Czy gmina może 

interweniować? 

Pan Wójt – to obowiązek właściciela. Wystąpimy pismem do właściciela o uporządkowanie 

terenu i do nadzoru budowlanego ze względu na stan budynku.. 

Radna Banik – w sprawie naboru wniosków na opiekę wytchnieniową. 

Pan Wójt – to zadanie GOPS. Proszę pytać kierownika GOPS. Wniosek dotyczący domu 

dziennego pobytu w Łysakowie przeszedł ocenę formalną i będzie podpisana umowa ze 

Stowarzyszeniem i od nowego roku ta forma pomocy będzie realizowana. 

Radny Bugaj – jak wygląda oszczędność na obiektach GZGK po zamontowaniu fotowoltaiki. 

Pan Wójt – urządzenia wyprodukowały 3,5 tys. kWh energii. Przygotowujemy projekty, aby 

zwiększyć ilość fotowoltaiki. Na oczyszczalni zamontujemy jeszcze 20 kW fotowoltaiki, na 

stacjach po 15 kW . Montaż urządzeń fotowoltaicznych to nie tylko obiekty GZGK, ale i 

pozostałe budynki użyteczności publicznej, aby ograniczyć, na ile jest to możliwe zakup 

energii. Samorządy otrzymały z budżetu państwa  2,8 mln. zł. dofinansowania. Część z tych 

środków musi być wykorzystana na modernizację istniejących źródeł światła  i będziemy 

musieli wymienić lampy na ledowe. Będzie ogłaszany przetarg na wymianę lamp plus 

rozbudowa fotowoltaiki, czy budowa nowych urządzeń np. w szkole w Brniu Osuchowskim. 

Pan Skawiński odniósł się do ostatniej sesji rady powiatu, na której zgłosił drogę w stronę 

Kawęczyna przez Dąbrówkę, która jest bardzo zniszczona i nie wie dlaczego nie jest 

remontowana. 

Radny Kiełbasa – jest już remontowana. 

Radny Skawiński – w sprawie chodnika w Łysakowie. Zwrócił się do pana Starosty i poprosił 

o połączenie chodnika z Górek do Czermina i z Brnia do Kawęczyna oraz uwzględnienie tych 

inwestycji na przyszłość w budżetach gminy 

Nawiązał do sytuacji szpitala, propozycji starosty o zabezpieczeniu kredytowym dla szpitala i 

podjętym programie naprawczym. Rada Powiatu przegłosowała to rozwiązanie. 

Radny Bugaj – w sprawie chodników. Poprosił radnych powiatowych o interwencję w kwestii 

remontu istniejących chodników, a co do połączenia chodnika Górki-Łysaków-Czermin, to 

jest teren gminy Borowa i my finansowo wspierać nie możemy. 

Pan Sekretarz – przekażę temat wójtowi z Borowej. Przedłożony pod obrady rady powiatu 

program naprawczy szpitala ograniczający wydatki, dotyczyć będzie m.in. zmniejszenia 

zatrudnienia, bo obłożenie łóżek wynosi 60%, a powinno być 90%. Program naprawczy 



będzie dostępny i będzie opublikowany. Sytuacja nie tylko w naszym szpitalu jest zła. 

Bądźmy dobrej myśli ze szpitale zostaną oddłużone. 

Radny Bugaj zgłosił radnym powiatowym, aby chociaż raz w roku przy koszeniu poboczy 

odkosić pas między chodnikiem a polem uprawnym. 

Pan Sekretarz – przekaże tę informację do Powiatowego Zarządu Dróg. 

 

14. Zakończenie obrad 

Pan Przewodniczący zamknął obrady XLIII Sesji Rady Gminy w Czerminie. 

 

 

 

  

Przewodniczący 

Rada Gminy w Czerminie 
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